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12.11.2006 WYBORY
PAŃSTWA GLOSY SĄ 
POTRZEBNE MIASTU

ADAM GABLER
KANDYDAT NA STANOWISKO

GABINET
STOM ATOLOGICZNY

LEK. STOM. PAWEŁ DUDLIK 
LUBOŃ, UL. ŻABIKOWSKA 16 

tel. 061 893 27 55 kom. 0 501 221 442  
czynny: poniedziałek, środa, piątek, sobota 830-15“ 

wtorek, czwartek 14°°-2000

DBAJ O ZDROWIE 
APTEKA “ŚW. JÓZEFA*

Luboń. ul. Sobie*»kiet|o 55a 
czynna: pn. - pt. «°° - 2 l “ . sob. 9°° - 15“  

lei. 061 893 44 99
POLECA: LEKI GOTOWE, RECEPTUROWE. PARAFARIMACEIH VKI, 

KOSMETYKI FIRM: AYENE. MUSTELA, 1WOSTIN. \1CI1V, 
DECLARE, BEZPŁATNY POMIAR CIŚNIENIA

MOŻLIWOŚĆ PŁATNOŚCI KARTAMI PŁATNICZYMI

SERDECZNIE ZAPRASZAMY

PRYWATNA PRZYCHODNIA STOMATOLOGICZNA

N. F. 0. Z. “PERFEKT - DENT”
czynna: poniedziałek - czwartek 1800 - 2100 

Luboń, ul. Poniatowskiego 20 
tel 061 813 09 01, kom 0605 079 646  

LEKARZE SPECJALIŚCI ZAPRASZAJĄ
CENY KONKURENCYJNE 

od września ORTODONTA

S A L O I S I
OPTYCZNO-OKULISTYCZNY ERENSKA

te l. 061  8 9 9  41 3 2  
PAJO CENTRUM B0X17 P?-: so,b- 10' 21

n iedziela  10 - 1 9
GABINET OKULISTYCZNY 13 -17
PEŁEN ZAKRES USŁUG OPTYCZNYCH 
PRZY ZAKUPIE OKULARÓW 
BADANIE OKULISTYCZNE GRATIS

PROMOCJA - OPRAWY PLASTIKOWE OD 17 ZL
- OPRAW Y METALOWE OD 22 ZL

BURMISTRZA MIASTA
KW LUDZI DOBREJ WOLI 10% RABATU D L A  R E N C IS T Ó W  

I E M E R Y T Ó W
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Autoryzowana Stacja Obsługi
S t a n i s ł a w  N a g ó r s k i  & S y n o w i e

Łęczyca k/ Poznania, ul. Północna 33 tel./fax 061 810 65 83 tel. 061 810 67 60

O  PRZEG LĄDY I NAPRAW Y
' G W A R A N C YJN E I PO G W A R A N C Y JN E

S E R W I S  B L A C H A R S K O  -  L A K I E R N I C Z Y

STACJA KONTROLI POJAZDÓW
P R Z E G L Ą D Y  R E J E S T R A C Y J N E

SERWIS WSZYSTKICH MAREK SAMOCHODÓW
- naprawa klimatyzacji - serwis opon: sprzedaż, wyważanie, przechowywanie
- serwis blacharsko-lakierniczy - przeglądy i naprawy systemów AIR-BAG i ABS
- m ontaż Car-Audio - montaż systemów alarmowych i antynapadowych

Stanisław Nagórski & Synowie 
Łęczyca k/Poznania ul. Poprzeczna 3 
tel./fax 061 810 65 83, tel. 061 810 67 60

PO M O C  D R O G O W A
czynne: pn. - pt. 7.00 ■ 17.00. sobota 8.00 -14.00

C E O k A G R D
AUTORYZOWANY SERWIS OPON

m

m M i C H E L t m

K leb er
BFCoodrich

^  Kormoran

62-031 Luboń, 
ul. P o w sta ń có w  Wlkp. 48  

tel. 061 813 12 46, 061 813 02 41
G ODZINY OTW ARCIA: 

pn. - pt. 7 .00  - 19.00, sob. 7 .00 - 13.00

( Z O k A G R D
AUTORYZOWANY SERWIS OPON

SERWIS OPON 
W SZYSTKICH MAREK
- sp rzed aż  i w ym iana oleju

OCastrol
- w ym iana filtrów oleju  

i pow ietrza
- spraw d zan ie i w ym iana  

płynu h a m u lcow ego
- ustaw ian ie  św iate ł

62-031 Luboń, 
ul. P o w stań ców  Wlkp. 48 

tel. 061 813 12 46, 061 813 02 41
GODZINY OTW ARCIA: 

pn. - pt. 7 .00  - 19.00, sob. 7 .00  - 13.00



TERAZ WY!ZŁOTE I PRZYJAZNE!

Stowarzyszenie 
Ludzi Dobrej Woli 

zatrudni
pomoc kuchenną.
Bliższe informacje: 

prezes Adam Gabler, 
tel.0501 525 485

Kupię działkę budowlaną 
1000-2000 m kw.

w Skórzewie 
bądź na terenio 
gminy Dopiewo

te l. 06 07  22 8  608  
061 887 41 0 9

Sprzedam parterowy
dom

o powierzchni 120 m 2 
i działkę 1450 m 2 

w Przeźmierowie. 
Tel. 0501 129 625

WYRÓŻNIENIE DLA
ZAKŁADÓW CHEMICZNYCH

LUBOŃ
We wrześniu sto najlepiej prospe
rujących przedsiębiorstw naszego 
regionu odebrało tytuł „Złotej 
Firmy Wielkopolski 2005”,w je
denastej edycji rankingu, przy
gotowywanego przez Głos Wiel
kopolski i Centrum Ekspertyz 
Gospodarczych Fundacji Akade
mii Ekonomicznej. Miło nam po
informować, że Zakłady Che
miczne LUBOŃ sp. z o. o. zali
czono do prestiżowego grona stu 
najlepszych w W ielkopolsce! 
W punktacji ogólnej znalazły się 
na 71 pozycji. (W rankingu we
dług przychodów uplasowały się 
na 32 miejscu, w kategorii ZŁO
TY INWESTOR -  na 19, a w ka
tegorii ZŁOTY EKSPORTER -  
na 35). Największym sukcesem jest 
jednak sklasyfikowanie firmy na 
czwartym miejscu w rankingu 
PRZYJAZNY PRACODAWCA, 
tuż za Grupą Kapitałową Glaxo- 
SmithKline Pharmaceuticals S.A. 
i Volkswagen Poznań sp. z o. o. 
oraz PBG SA.

Inf. Jacek Żurawski

INFORMACJA 
DLA DŁUGOLETNICH 

MAŁŻEŃSTW
Kierownik Urzędu Stanu Cywil
nego w Luboniu inform uje 
wszystkie osoby, zamieszkałe 
w Luboniu, które w roku 2007 
obchodzić będąjubileusz 50-lecia 
pożycia małżeńskiego, że fakt ten 
upoważnia oboje małżonków do 
otrzymania Medalu za Długolet
nie Pożycie Małżeńskie, nadawa
nego przez Prezydenta RP. Aby 
otrzymać medal w 2007 r. należy 
do końca stycznia 2007 r. zgłosić 
nazwiska małżonków w luboń- 
skim USC. Zgłoszeń nie trzeba do
konywać osobiście, mogą to zro
bić również krewni i znajomi ju
bilatów. (inf. USC)

SZJMCOWW PAOiSTWO

Zbliżają się wybory samorzą
dowe. 12 listopada w Wa
szych rękach -Drodzy Czytel
nicy „Echa Lubonia”- spo
czywać będzie odpowiedzial
ność za los miasta Luboń. 
Skorzystajcie Państwo z de
mokratycznego prawa, za
gwarantowanego w Konsty
tucji RP, by wybrać taki sa
morząd, którego później nie 
trzeba się będzie wstydzić 
i który nie zmarnuje czterech 
najbliższych lat na partyjne 
przepychanki! Raz na cztery 
lata obywatele Lubonia mają 
szansę zmienić to, co im nie 
odpowiada, nie wahajcie się 
tego zrobić! Jeśli zrezygnuje
cie, miastem i tak ktoś będzie 
rządzić, choć nie koniecznie 
zgodnie z Państwa oczekiwa
niami! W tegorocznych wy
borach samorządowych star
tuje w Luboniu 6 komitetów 
wyborczych (3 „stare” i 3 zu
pełnie „nowe” na arenie poli
tycznej). Średnio w każdym 
lubońskim okręgu wypada 
10 kandydatów na jeden man
dat w radzie miasta. Kandy
daci obiecają Państwu przed 
wyborami co tylko chcecie, 
byle tylko zyskać Wasze gło
sy. Dlatego głosujcie na oso
by, które budzą Wasze zaufa
nie, o znanych zapatrywa
niach. Oddajcie swoje głosy 
kandydatom z Lubonia, ubie
gającym się w tych samych 
wyborach o mandaty w Ra
dzie Powiatu Poznańskiego, 
ale przede wszystkim 12 li
stopada idźcie do um wybor
czych i wybierzcie godnych 
reprezentantów!

Tomasz Kujawa- 
redaktor naczelny
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WZRUSZAJĄCA LEKCJA HISTORII
Z okazji 67 rocznicy utworzenia 
Podziemnego Państwa Polskiego 
wszyscy uczniowie Szkoły Pod
stawowej nr 1 w Luboniu mieli 
okazję uczestniczyć w bardzo zna
czącej dla ich młodego światopo
glądu lekcji historii, na której 
obecni byli przedstawiciele boha
terskiego pokolenia obrońców 
Polski- żołnierze AK- por. Hanna

WETERANI
Nowicka i por. Wojciech Bociań- 
ski. W szkolnej sali gimnastycznej 
członkowie uczniowskiego kółka 
historycznego przedstawili zebra
ne przez siebie (pod kierunkiem p. 
Małgorzaty Kubiak) informacje 
o Podziemnym Państwie Polskim, 
przeplatane wojenna poezją, na 
pięknym  tle pieśni i piosenki 
z czasów II wojny światowej, (wy
konywanych podczas uroczystości 
przez znakomicie brzmiący szkol
ny chór, pod kierunkiem p. Beaty 
Dudzińskiej). Nierówna walka 
z okupantem, bohaterstwo zwy
kłych ludzi, opór do ostatnich dra
matycznych dni- taki obraz Polski 
sprzed 67 lat pokazała młodzież 
z SP 1 swoim młodszym koleżan
kom i kolegom. O prawdzie tego 
przekazu najlepiej świadczyło 
wzruszenie dwojga najstarszych 
gości, z opaskami AK na ramio

nach. Dawni szeregowi żołńierze 
podziemia, dziś weterani w randze 
poruczników, ponownie we wspo
mnieniach przeżywali swoją wo
jenną młodość...To była lekcja 
patriotyzmu, potwierdzona obec
nością świadków, dobrze pomy
ślana i zrealizowana! Przypomnij
my zatem kilka faktów, dla któ
rych warto było zorganizować

AK W SP1
w szkole tę uroczystość: II Rzecz
pospolita nie przestała istnieć po 
agresji niemieckiej i radzieckiej 
we wrześniu 1939 roku. Bezpraw
ny czwarty rozbiór oraz okupacja 
nie zniosły suwerenności naszego 
państwa, które utrzymało ciągłość 
wyłonionych za granicą i konspi
racyjnie w kraju, władz na całym 
swym obszarze. W iatach 1939- 
1945 Państwo Polskie trwało jako 
Państwo Podziemne, kierowane -  
z wolnych krajów sojuszniczych - 
przez w pełni legalne władze naczel
ne: Prezydenta, Rząd i Naczelnego 
Wodza oraz ich krajowe przedsta
wicielstwa. W nocy z 26 na 
27 września 1939 roku w Warsza
wie, po miesięcznej obronie stolicy, 
na kilkanaście godzin przed jej ka
pitulacją, grupa wyższych oficerów 
z gen. Michałem Karaszewiczem- 
Tokarzewskim przy współudziale

W ąska ścieżka, łącząca ulicę 
Ogrodową z obecną ulicą Chu- 
dzickiego przecina prywatne pole 
o każdej porze roku. Jest w tym 
miejscu „od zawsze” i znika na 
chwilę tylko wtedy, gdy prywatny

ŚCIEŻKA
w łaściciel karze poorać po
le...Wkrótce po wiosennej czy je 
siennej orce na polu znów poja
wiają się pojedyncze ślady stóp, 
a po kilku dniach ścieżka zdecy
dowanie rysuje się na tle świeżo

uprawionej ziemi. Rolniczy teren 
przy ul. Ogrodowej w niedługim 
czasie zamieni się w przyszłe cen
trum naszego miasta. Czy uparta 
ścieżka zamieni się wtedy w jakąś 
ulicę? Zobaczymy! W starej Euro
pie zanim wytyczone zostaną 
nowe drogi, projektanci obserwu
ją  uświęcone tradycją trasy pie
szych wędrówek mieszkańców ja
kiegoś obszaru. Ludzie instynk
townie wiedzą, którędy im najwy
godniej chodzić. Może warto 
wziąć przykład z europejskich 
doświadczeń? L. Koralewska

prezydenta stolicy Stefana Starzyń- 
skigo, wykonując rozkaz marszałka 
Edwarda Rydza-Śmiglego, zawiąza
ła konspiracyjną organizację o na
zwie Służba Zwycięstwu Polski. Or
ganizacja ta, stanowiąca zasadniczy 
trzon późniejszej Armii Krajowej, 
przekształciła się w styczniu 1940 
roku w Związek Walki Zbrojnej, 
powołany w listopadzie 1939 r. we 
Francji na rozkaz Naczelnego Wo
dza, gen. broni Władysława Sikor
skiego. Armia Krajowa była naj
liczn iejszą arm ią podziem ną, 
wśród tajnych formacji wojsko
wych, działających w okresie 
II wojny światowej w okupowanej 
Europie.

I. Szczepaniak



SPECJALNIE DLA „ECHA LUBONIA”

MINISTERSTWO
SPRAW WEWNĘTRZNYCH I ADMINISTRACJI

Polskie MSWiA realizu je obecnie jeden 
z największych projektów informatyzacyjnych 
w Europie- system PESEL 2. Jest to być może 
najważniejsze obecnie zadanie wykonywane w tym 
ministerstwie. Realizacja PESEL2 umożliwi między 
innymi odejście od rozliczania podatków za pomocą 
PIT na rzecz dokonywania rozliczeń podatnika przez 
Urzędy Skarbowe, usprawni przepływ informacji 
między różnego typu urzędami, co zwolni obywatela 
z konieczności w ypełniania w szelakich 
kwestionariuszy osobowych oraz w znacznym 
stopniu ograniczy konieczność wizyt w urzędach. 
Istotnym elementem realizacji programu PESEL 2 
jest to, że jego wykonawcą nie będzie jedna duża 
firma informatyczna czy konsorcjum takich firm. 
MSWiA przyjęło założenie, że wykonanie 
poszczególnych komponentów systemu można 
pow ierzyć znacznie m niejszym  firm om  
informatycznym, które do tej pory nie miały szans 
w starciu z gigantami i były wskutek tego odcięte od 
możliwości realizowania projektów rządowych. 
Minister Ludwik Dorn jest przekonany, że polscy 
informatycy, tak cenieni za granicami kraju, mają 
pełne szanse i powinni uczestniczyć w tak ważnym 
przedsięw zięciu, jakim  jest budowa systemu 
PESEL 2. M ożliwe, że wykonawcam i części 
projektu mogą być także firmy z rejonu, w którym 
ukazuje się Państw a gazeta. Z tego powodu 
uprzejmie proszę o opublikowanie na łamach 
wydawanej przez Państwo gazety, krótkiej informacji 
MSWiA dotyczącej konsultacji społecznych 
związanych z otwarciem procedury przetargowej na 
wykonanie komponentów systemu. Liczę, że prośba 
ta spotka się z Państwa zainteresowaniem i dzięki

temu informacja o projekcie PESEL 2 trafi nie tylko 
do czytelników ale też do firm informatycznych 
z Państwa rejonu. Z góry dziękuję za ewentualne 
zainteresowanie. Tomasz Skłodowski-Rzecznik 
prasowy MSWiA 
Ogłoszenie publiczne
W ramach realizacji projektu PESEL 2 opracowany 
został Podstawowy Dokument Programu PESEL 2 
.Przebudowa i integracja rejestrów państwowych. 
Sposób budowy systemu.” Dokument określa 
co w Programie PESEL 2 ma zostać wykonane 
oraz jakie przyjęto założenia dla dalszej rozbudowy 
systemu po roku 2008 w celu rzeczywistego uczy
nienia z rejestru PESEL rejestru referencyjnego i za
pewnienie jego interoperacyjności z innymi rejestra
mi i systemami realizującymi zadania publiczne. 
Dokument ten i inne informacje o programie znaj
duje się na www.pesel2.mswia.gov.pl.
Dokument w wersji 1. 0 z sierpnia 2006 r. zostaje 
upubliczniony aby możliwa była publiczna dysku
sja i jego analiza w ramach konsultacji społecznych 
z zainteresowanymi tym zagadnieniem. Ostateczna 
wersja tego dokumentu po konsultacjach społecz
nych i rekomendacji Komitetu Sterującego za
twierdzona zostanie przez Ministra właściwego 
ds. informatyzacji i administracji publicznej jako 
obowiązująca i podlegająca realizacji i wdroże
niu. Dokument będzie okresowo aktualizowany 
w miarę upływu czasu, zmiany uwarunkowań praw
nych, zmian technologicznych oraz zmiany wyma
gań i oczekiwań w zakresie funkcjonalności 
systemu.
Zapraszamy do zapoznania się z informacjami nt. 
PESEL 2, wyrażanie opinii i kontakt 
pese!2 @ mswia. gov.pl.
Grzegorz Fiuk
p.o. z-ca Dyrektora Departamentu Rozwoju 
Rejestrów MSWiA

RADNA POWIATU POZNAŃSKIEGO DZIĘKUJE
Bardzo dziękuję za udzielone mi po
parcie w wyborach samorządowych 
mijające kadencji. Pracując w Komisji 
Oświaty oraz Komisji Promocji, Roz
woju i Integracji Europejskiej Rady Po
wiatu Poznańskiego wsłuchując się 
w Państwa głosy starałam się, uczest
nicząc w szkoleniach i konferencjach 
jak najlepiej służyć mieszkańcom na
szego powiatu. Dzięki zrozumieniu 
i pomocy wielu ludzi udało mi się przez 
ten czas zrealizować sporo wniosków 
i pomysłów. Poznałam wiele wspania

łych osób, bardzo zaangażowanych 
w rozwój swoich małych ojczyzn. Pra
ca na rzecz mieszkańców powiatu po
znańskiego dała mi wiele satysfakcji, 
dlatego będę ponownie ubiegać się 
o mandat w Radzie Powiatu Poznań
skiego. Gorąco zachęcam wszystkich 
Państwa do udziału w wyborach i do 
podejmowania decyzji o przyszłości 
naszego regionu.

Z wyrazami podziękowania 
Irena Skrzypczak

http://www.pesel2.mswia.gov.pl


Jestem mieszkańcem Lubonia od 
urodzenia. Prawie 40 lat prowadzę 
w mieście działalność gospodar
czą i z tego powodu zdarzało mi 
się walczyć z różnymi przeciwno
ściami (zwłaszcza w okresie „ko
muny”), ale nigdy nie musiałem 
walczyć ze złą opinią, którą mojej 
firmie celowo tworzy źle nasta
wiony radny miasta! Ten radny,

WSTYDZĘ SIĘ !
mając nieograniczony dostęp do 
gazety lokalnej, atakuje moją fir
mę, bo sam reprezentuje interesy 
innych osób! Radny, o którym 
mówię, nazywa się Piotr Phweł 
Ruszkowski, a zatrudniony jest na 
etacie redaktora naczelnego w jed
nej z gazet lubońskich. Od jakie
goś czasu zwyczajnie oczernia on 
w swoim miesięczniku moją fir
mę. Panu radnemu nie podoba się 
fakt, że moja firma, działająca 
w branży usług pogrzebowych, 
ma odwagę wykonywać zlecenia 
na terenie cmentarza parafialnego 
w Żabikowie. Pan radny przedsta
wił ten fakt w swojej gazecie jako 
„sam ow olę” ! Jeśli pan radny 
P. P. Ruszkowski wie, rozumie sło
wo „samowola”, powinien wie
dzieć, że bez wykupienia miejsca 
na mogiłę w biurze (lub u księdza) 
nikogo nie można na żadnym 
cmentarzu parafialnym pochować! 
Skoro rodzina zmarłego wykupi
ła grób w administracji parafialnej 
to uzyskała zgodę proboszcza na 
pochówek na podległym parafii 
cmentarzu! Dopiero potem moż

liwe jest poprowadzenie przez 
moją firmę asysty przy ceremonii, 
którą celebruje kapłan. Jak wobec 
tego moja firma mogła „samowol
nie” usiłować wykonać usługę 
pogrzebową na cmentarzu w Ża
bikowie, o czym z dużą satysfak
cją zawiadomił czytelników pan 
radny Ruszkowski? Organizowa
liśmy pogrzeb w nocy czy wcho
dziliśmy z orszakiem przez płot? 
„Samowola” to wymysły obliczo
ne na zepsucie opinii mieszkań
ców Lubonia o mojej firmie! Moi 
zleceniodawcy wykupili miejsce 
pod grób i choćby z tego powodu 
mieli prawo skorzystać z usług ta
kiej firmy, jaką uznali za odpo
wiednią! Radny Ruszkowski od 
początku swojej kadencji w Ra
dzie Miasta reprezentuje interesy 
osób, które chcą ustanowić mono
pol w dziedzinie usług pogrzebo
wych. Dlatego sprzeciwiał się 
otwarciu w Luboniu cmentarza 
komunalnego. Sam byłem świad
kiem, jak na sesji Rady Miasta rad
ny Ruszkowski w ystępow ał 
w imieniu prywatnego właścicie

INFORMACJE BIURA MAJĄTKU KOMUNALNEGO

INWESTYCJE W SIERPNIU
Kanalizacje sanitarne: 

(Wielkopolskie Przedsię
biorstwo Robót Inżynie- 
yjnych „WUPRINŻ -  

Poznań” Spółka z o. o. z Poznania 
zakończyło budowę odcinka ko
lektora sanitarnego fi 800 mm 
o długości ~ 425 m. b w ul. Dwor
cowej. Obiekt został przekazany 
do eksploatacji spółce AQU- 
ANET S. A. Firma INTER-TECH 
Dorota Rogozińska z Poznania 
kontynuuje budowę kanalizacji 
sanitarnych w ulicy Okrzei (na 
odcinku od ul. Cieszkowskiego do 
ul. Powstańców Wlkp.). Po zakoń
czeniu robót związanych z odbu
dową nawierzchni ulicy, przystą
pi do realizacji kolejnego odcinka 
kanału sanitarnego tj. od ul. Ciesz

kowskiego do ul. Dworcowej. Ka
nalizacja sanitarna w ul. Ciesz
kowskiego i Skargi oraz w uli
cach: Kozińskiego, Ks. Streicha, 
Matejki, Konopnickiej została 
przekazana do eksploatacji spół
ce AQUANET S. A.
Firma WODAN Andrzej Szypura 
z Lubonia kontynuuje budowę 
kolektora sanitarnego fi 800 mm 
w ulicy Dworcowej, na odcinku 
od ul. Cieszkowskiego do ul. Ma
zurka.
Firma 1NSTAL-KAR Bogdan Ka
rolczak z Poznania zakończył bu
dowę kolektora sanitarnego w od
cinku ulicy Kołłątaja. (Kanał jest 
przygotowywany do odbioru koń
cowego i przekazania do eksplo
atacji.)

Ogłoszono przetarg na budowę 
kolektora sanitarnego w odcinku 
ulicy Konarzewskiego.
Sieci wodociągowe:
Przekazano do eksploatacji spół
ce AQUANET S.A. odcinek sieci 
wodociągowej w ulicy bocznej od 
ul. Panka oraz wymienioną sieć 
wodociągową z przyłączami do 
posesji w ulicy Narutowicza. Fir
ma INSTAL-KAR Bogdan Karol
czak z Poznania kontynuuje budo
wę sieci wodociągowej w odcin
ku ulicy Kołłątaja.
Modernizacje nawierzchni ulic 
i chodników:
Zakład Robót Drogowych Marek 
Dachtera z Puszczykowa rozpo
czął budowę oraz wymianę na
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NIE WIEDZIAŁEM, KOGO WYBIERAM!
la gruntu w Zabikowie, wywiera
jąc presję na resztę Rady, by kupi
li ten grunt za pieniądze miasta 
i oddali parafii św. Barbary w Ża- 
bikowie, na poszerzenie cmenta
rza. Chodziło o to, by zablokować 
otwarcie cmentarza komunalnego 
i „nabić kabzę” znajomemu! Na 
szczęście większość Rady patrzy
ła szerzej i nie doszło do machi
nacji finansowych, polegających 
na przekazaniu kosztow nego 
gruntu we władanie parafii. Cmen
tarz komunalny powstał i ma do
brą opinię w oczach mieszkańców. 
To widać przeszkadza radnemu 
Ruszkowskiemu. On wolałby, 
żeby o cmentarzu komunalnym 
ludzie myśleli jak najgorzej i wca
le z niego nie korzystali! Dlatego 
radny Ruszkowski ciągle znajdu
je powody, aby źle pisać o samym 
cmentarzu jak i o mojej firmie, 
która otrzymała zlecenie na opie
kę nad tym obiektem, z ramienia 
Biura M ajątku Komunalnego. 
Radny ogląda na miejskim cmen
tarzu każdą kostkę brukową, 
sprawdza, czy jest na pewno peł

nowartościowa! Ostatnio zarzucił 
mojej firmie, że przyczyniła się 
uschnięcia kilku drzew, posadzo
nych w ubiegłym roku przy głów
nej alei cmentarnej. Pan radny ma 
szeroki dostęp do inform acji 
w Urzędzie Miasta i wie, że drze
wa sadzono późno, że teren cmen
tarza jest sztucznie podwyższony 
(i dlatego nienaturalnie suchy) 
oraz, że korony drzew były szcze
pione, co w przypadku nowych 
nasadzeń jest dodatkowym utrud
nieniem do „przyjmowania się”. 
W czasie ostrej zimy zmarzły na
wet stare drzewa. Nasze nowe na
sadzenia nie miały żadnych szans 
by przetrwać takie mrozy i nie ura
towało ich nasze systematyczne 
podlewanie! Radny Ruszkowski 
zapewne o tym wiedział, bo nawet 
nie przyszedł zapytać mnie o przy
czynę w yschnięcia drzew na 
cmentarzu komunalnym ani też 
nie zadał takiego pytania kompe
tentnym osobom z Biura Majątku 
Komunalnego, tylko wymieniając 
nazwę mojej firmy oskarżył mnie 
o zaniedbanie! Dlaczego radny

z mojego okręgu wyborczego, na 
którego- muszę się przyznać ze 
wstydem -cztery lata temu głoso
wałem, oczernia bez powodu moją 
firmę? Chyba tylko dlatego, że ma 
w tym własny interes! Ten interes 
przesłania mu dobro społeczne, 
którego powinien bronić! Radny 
Ruszkowski nie potrafi jak widać, 
wznieść się ponad własne drobne 
kombinacje, naraził nasze miasto 
na straty finansowe, wymuszając- 
podobno w imieniu mieszkańców- 
uruchomienie dodatkowej linii 
autobusowej, która przez rok 
kosztowała podatników prawie 
200 tysięcy złotych, blokował 
wszystkie ważniejsze inicjatywy 
gospodarcze a w czasie głosowa
nia na sesjach jeśli nie był prze
ciw to wstrzymywał się od głosu 
(jako obserwator widziałem to na 
własne oczy)! Dlatego wstydzę się 
dzisiaj takiego radnego, i tego, że 
mu zaufałem, uznając jego osobę 
za godną reprezentowania moje
go okręgu w Radzie Miasta.

Bronisław Łopiński właściciel 
firmy „Memento mori”

1

INFORMACJE BIURA MAJĄTKU KOMUNALNEGO

I WRZESP
wierzchni chodników w odcin
kach ulic: Poniatowskiego (rejon 
Placu E. Bojanowskiego), Długa, 
Kilińskiego, Kozińskiego, Żabi- 
kowska i Górna, oraz Kwiatowa 
i Dojazdowa.
Kanalizacje sanitarne:
Firma INTER-TECH Dorota Ro
gozińska z Poznania kontynuuje 
budowę kanalizacji sanitarnych w 
ulicy Okrzei na odcinku od ul. 
Cieszkowskiego do ul. Powstań
ców Wlkp. Po zakończeniu robót 
zw iązanych z odbudow ą na
wierzchni ulicy, przystąpi do re
alizacji kolejnego odcinka kanału 
sanitarnego tj. od ul. Cieszkow
skiego do ul. Dworcowej. Firma 
„TOR-BRUK” Sp. z o. o. z Po-

IU 2006
znania wygrała przetarg na budo
wę nowoprojektowanej ulicy, łą
czącej ulicę Unijną z ulicą Źródla
ną. Jeżeli warunki atmosferyczne 
umożliwią realizację robót zgod
nie ze sztuką budowlaną, plano
wane jest zakończenie budowy 
jeszcze w 2006 r.
Hala widowiskowo sportowa:
Ogłoszono przetarg na wykona
nie Ii-go etapu budowy hali wido
wiskowo-sportowej w Luboniu, 
(w tym: dostawę i zabudowę sto
larki i ślusarki otworowej, wyko
nanie instalacji kanalizacji sanitar
nej podposadzkowej oraz wykona
nie podłoży pod podłogi i posadz
ki.)

Leszek Michalik

CMENTARZ
KOMUNALNY

Luboń,
ul. Armii Poznań 51 c 

Administrator: 
Biuro Majątku 
Komunalnego-
tel. 061 813 11 20 
(w godz. 9U0-150W)

W sprawach o pochówek- 
tel. 061 813 12 62 
(przez całą dobę)

1 listopada
nabożeństwo za zmarłych 

o godz. 15.00
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LUBONSKA KRONIKA POLICYJNA
Kradzież
12. 09. Ul. Żabikowska W sklepie 
z kieszeni skradziono klientowi portfel 
z dokumentami i pieniędzmi.
15. 09. Ul. Reja. Skradziono telefon 

komórkowy wartości 500 zł.
18. 09. Ul. Kościuszki. Ujawniono kradzież energii elek
trycznej. Straty-4900 zł.
21. 09. Ul. Sobieskiego. W sklepie skradziono kliento
wi telefon komórkowy, straty-250 zł.
22 09. Ul. 11 Listopada. Skradziono napęd od bramy 
wjazdowej, straty-2 tys. zł.
28. 09. Ul. Żabikowska Mężczyzna proszący o szklan
kę wody okradł życzliwych ludzi, którzy wpuścili go do 
mieszkania. Straty-1400 zł. Policja ostrzega przed 
wpuszczaniem do mieszkań osób uprawiających handel 
obnośny oraz proszących o wsparcie. Ul. Armii Poznań. 
Skradziono części samochodowe wartości 5 tys. zł. 
Kradzież samochodów.
1. 09. Ul. Szafirow a. W nocy skradziono samochód 
marki Renault, wartości 15 tys. zł.
5. 09. Ul. Westerplatte. Skradziono samochód marki 
Volkswagen Polo.
8. 09. Ul. Sikorskiego. Skradziono Fiata Punto, warto
ści 15 tys. zł., Ul. Sobieskiego. W nocy skradziono sa
mochód marki Krysler, wartości 62 tys. zł.

12. 09. Ul. Rydla. Skradziono samochód marki Renault 
Laguna, wartości 38 tys. zł.
13. 09. Ul. Szafirowa. W nocy z posesji skradziono sa
mochód marki Toyota Landcruser, wartości 150 tys. zł.
14. 09. Ul. Kościuszki. Skradziono samochód marki 
Mitsubischi, wartości 25 tys. zł.
17. 09. Ul. Wschodnia. Skradziono Fiata Punto, warto
ści 22 tys. zł. Ul. Sienkiewicza. Skradziono Fiata Seicen- 
to wartości 10 tys. zł.
18. 09. Ul. Mickiewicza. Skradziono Fiata Punto war
tości 12 tys. zł.
19. 09. Ul. Sikorskiego. Skradziono samochód marki 
Mercedes wartości 12 tys. zł.
26. 09. Ul. Żabikowska. Skradziono samochód marki 
Audi a-4, wartości 25 tys. zł.
30. 09. Ul. Żabikowska. Skradziono samochód marki 
Peugeot 307 wartości 40 tys. zł.
Włamania i usiłowania włamań do samochodów
1. 09. Ul. Graniczna. Na parkingu ogródków działko
wych uszkodzono Fiata Punto, skradziono radioodtwa
rzacz i koło zapasowe- straty-3500 zł.
8. 09. Ul. Walki Młodych. Porysowano lakier i zerwa
no obudowy zamków w Audi a-4. Straty-6 tys. zł.
12. 09. Ul. Rydla. Uszkodzono zamek i zabezpieczenia 
kierownicy w samochodzie Opel Astra. Straty-1000 zł.

CZTERY KADENCJE DLA LUBONIA0L

„Echo”-: Dlaczego nie ubiega się 
Pan po raz piąty o stanowisko 
burmistrza?
Burmistrz Wl. Kaczmarek-: Na
taką decyzję złożyło się wiele oko
liczności. Świadomość większości 
z nich miałem już od dłuższego 
czasu, dlatego nie była to dla mnie 
decyzja nagła. Praca na stanowisku 
burmistrza wymaga ogromnego za
angażowania. Po przeszło 16 la
tach troszczenia się o innych, 
a często za innych, uznałem, że 
przyszedł czas aby bardziej zająć 

się sobą i swoimi sprawami, swoją rodziną i aby mieć 
więcej czasu do własnej dyspozycji. Na moją decyzję 
wpływ miał też fakt, iż dzisiejszy zakres samorządności 
( skala możliwości działania gmin i ich władz) nie po
krywają się z moimi wcześniejszymi oczekiwaniami kie
runków zmian. Nigdy nie twierdziłem, że muszę być bur
mistrzem dla samej satysfakcji bycia, gdyż mogłem ro
bić wiele innych rzeczy. Teraz dojrzałem do tego, by móc 
powiedzieć nie tylko, że nie muszę, ale i nie chcę. To mi 
daje duży komfort. Także w stosunku do tych, którzy 
pisali na mnie donosy i którzy tak bardzo interesowali 
się moimi zarobkami, opowiadali o wielu budowanych 
domach i innych sprawach, chociaż sami w życiu w nic 
się nie zaangażowali. Poza tym z wiekiem człowiek na

bywa dystansu do tego co robi i do tego, co się wokół 
dzieje. Jestem przekonany, iż władza powinna ludzi łą
czyć dla ich wspólnego dobra, tymczasem widzę, że wła
dza, nawet tak mała, a zwłaszcza walka o nią, coraz bar
dziej dzieli. Nie czuję wielkiej potrzeby uczestniczenia 
w tym.
„Echo”-: Co, Pana zdaniem, było „motywem prze- 
wodnim”16 lat władzy, sprawowanej przez Pana 
w Luboniu?
Burmistrz-: Nigdy się nad tym nie zastanawiałem, być 
może przyjdzie na to czas. Jestem natomiast pewien, że 
jakim ktoś jest człowiekiem, takim będzie burmistrzem. 
Osobiście starałem się nie sprzeniewierzyć ludzkim za
sadom, wśród których jako ważne dla burmistrza, wy
mieniłbym przykładowo:
- traktuj innych, jak chcesz aby ciebie traktowali,
- to co robisz, rób najlepiej jak potrafisz i możesz,
- słuchaj uważnie innych, ale jeżeli ty decydujesz, decy
duj zgodnie ze swoim rozumem.
”Echo”-: Z jakich dokonań jest Pan naprawdę dum
ny a z czego, patrząc z obecnej perspektywy, chętnie 
by się Pan wycofał?
Burmistrz-: Będąc od 1990 r burmistrzem jestem dum
ny, że uczestniczyłem w czymś ważnym. Powszechnie 
uważa się, że polskie reformy samorządowe należą do 
najbardziej udanych w procesie przemian społeczno- 
gospodarczych. Los dał mi okazję uczestniczenia 
w czymś wyjątkowym, co dało mi wiele satysfakcji, po
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LUBONSKA KRONIKA POLICYJNA
18. 09. Ul. Sobieskiego. Skradziono koło kierownicy 
i poduszki powietrzne z samochodu Fiat Punto.
28. 09. Ul. Sikorskiego. Wyłamano zamki w samocho
dzie Citroen c-3, skradziono komputer sterujący pojaz
dem. Straty-5 tys. zł.
Włamania i usiłowania włamań do pomieszczeń
2. 09. Ul. 11 Listopada. Uszkodzono okno w budynku 
w budowie, skradziono kocioł gazowy wartości 3 tys. zł.
23. 09. Ul. Malwowa. Wyważono okienko piwniczne 
i skradziono bilon ze skarbonki oraz karty bankomato
we.
24. 09. Ul. Niepodległości. Z domu w budowie skra
dziono grzejniki, straty-6 tys. zł.
Zatrzymanie na gorącym uczynku
15 09. Ul. Puszkina. Zatrzymano nietrzeźwego rowerzy
stę- mieszkańca Lubonia, miał 0,5 %o alkoholu.
16. 09. Ul. Szkolna. Zatrzymano nietrzeźwego miesz
kańca Lubonia kierującego samochodem, miał 2 %o al
koholu, samochód zabezpieczono na poczet przyszłych 
kar.
24. 09. Ul. Żabikowska. Zatrzymano dwóch sprawców 
napaści na mieszkańca Lubonia, którzy próbowali ode
brać mu telefon komórkowy. Napadnięty bronił się a je
go znajomi wezwali policję, co pozwoliło ująć spraw
ców usiłowania rozboju.

■ P f l

Uszkodzenie mienia
7. 09. Ul. Krasickiego. Zatrzymano 
sprawcę, który będąc pod wpływem al
koholu po awanturze rodzinnej przy uży
ciu siekiery spowodował uszkodzenia sa
mochodu Citroen ax.
16. 09. Ul. Poniatowskiego. Wybito okno wystawowe 
w sklepie.
Wymuszenia rozbójnicze
2. 09. Ul. Unijna. W Parku Papieskim nieznani spraw
cy, mężczyźni w wieku ok. 17 lat, grożąc pobiciem ode
brali nieletnim mieszkańcom Lubonia dwa rowery. 
Uszkodzenie ciała
9. 09. Ul. Strumykowa. Mieszkaniec Lubonia został bez 
istotnej przyczyny zaatakowany przez grupę mężczyzn. 
Doznał obrażeń ciała powyżej 7 dni.
Wypadek
28. 09. Ul. Ks. Streicha. Na budowie pracownik spadł 
z rusztowania i doznał złamania nogi.
Policja ostrzega
We wrześniu gwałtownie wzrosła na terenie Lubonia 
liczba kradzieży samochodów. Policja w każdym 
przypadku skrupulatnie sprawdza prawdziwość 
zgłoszonej kradzieży, ponieważ ujawniono i udowod
niono fałszywe zgłoszenia, mające służyć wyłudzeniu 
ubezpieczeń.

„ECHO” PYTA, BURMISTRZ WŁ. KACZMAREK ODPOWIADA
znałem i współpracowałem z wieloma ludźmi a praca ta 
przyniosła mi wiele życiowych doświadczeń. Satysfak
cję dają też rzeczy, które w tym czasie udało się zrobić. 
Z perspektywy lat w pierwszym rzędzie wymieniłbym 
zmiany w lubońskich szkołach, a więc zakończenie bu
dowy Szkoły Podstawowej nr 3 i sali gimnastycznej przy 
tej szkole, budowę nowego skrzydła i sali gimnastycz
nej przy Szkole Podstawowej nr 2, budowę gimnazjum 
przy ul. Kołłątaja i zaawansowanie budowy hali sporto
wo-widowiskowej, a także systematyczne remonty 
w szkołach i przedszkolach. Ale główna satysfakcja pły
nie z tego, że lubońskie szkoły odpłacały swoją pracą 
i wynikami. Drugi powód do satysfakcji, to rozpoczęcie 
i prowadzenie budowy kanalizacji sanitarnej. Wielu no
wych mieszkańców pewnie nie wie, że w roku 1992, poza 
osiedlem spółdzielczym, nie było w Luboniu metra ka
nalizacji! Wśród większych zrealizowanych spraw, pa
trząc z obecnej perspektywy, nie widzę takich, których 
bym nie podjął, chociaż nauczony doświadczeniem, nie
które z nich realizowałbym dziś inaczej.
„Echo”-: Jakie najważniejsze cele gospodarcze i spo
łeczne powinien sobie wyznaczyć po wyborach nowy 
Burmistrz Miasta Luboń-Pana następca? 
Burmistrz-: Te zadania wyznacza sobie każdy kandy
dat na burmistrza, przedstawiając swój program wybor
com. Nie chciałbym im tego burzyć. Po wyborze nowy 
burmistrz musi ten plan realizować, bo został przyjęty 
przez większość wyborców. Osobiście-zgłaszając swoją

kandydaturę na radnego miejskiego- zgłaszam gotowość 
służenia miastu swoją wiedzą i doświadczeniem. 
„Echo”-: Kandydata z jakich kręgów widziałby Pan 
najchętniej swoim następcą na fotelu burmistrza? 
Burmistrz-: Wraz z ugrupowaniem wyborczym (Wspól
notą Lubońską), którego jestem członkiem — wspierać 
będę kandydaturę mojego dotychczasowego zastępcy- 
p. Ryszarda Olszewskiego.
„Echo”-: Czy Pana zdaniem obecna ordynacja wy
borcza sprzyja wyborom korzystnym dla naszego 
miasta?
Burmistrz-: Nie, ponieważ zasady wyboru do rady mia
sta w oparciu o obowiązującą ordynację proporcjonalną 
nie są jasne dla wyborców, a ich głos rozdysponowany 
jest przez system wyborczy. W wyborach samorządo
wych, zwłaszcza do gmin takiej wielkości jak nasze mia
sto, wyborcy głosują na konkretnego kandydata a nie 
ugrupowanie wyborcze. Jestem przekonany, że więk
szość wyborców chce, aby ich głos przyporządkowany 
był tylko wskazanej przez nich osobie, a nie w pierw
szym rzędzie ugrupowaniu wyborczemu. Dlatego też 
osobiście opowiadam się za jednomandatowymi okrę
gami wyborczymi.
„Echo”-: Dziękujemy za rozmowę.
(Pytania do Burmistrza Miasta Luboń- pana 
Włodzimierza Kaczmarka przygotował zespół redak
cji „Echa Lubonia”.)
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KOMITET WYBORCZY
LICZYMY NA POPARCIE!

Stowarzyszenie Społecznego 
Funduszu Ludzi Dobrej Woli 
działa w Luboniu od 1993 r. 
Przez 13 lat nieprzerwanie pra
cuje na rzecz osób potrzebują
cych pomocy i wsparcia. Jest 
jedyną lubońską organizacją 

pożytku publicznego (i jedną z niewielu zarejestro
wanych w Wielkopolsce). W tym roku członkowie 
Stowarzyszenia (po raz pierwszy w historii tej orga
nizacji) postanowili wystartować w wyborach samo
rządowych i ubiegać się o mandaty w radzie nasze
go miasta. Program KOMITETU WYBORCZEGO 
LUDZI DOBREJ WOLI zaczyna się od stwierdze
nia, że: kandydaci tego ugrupowania startują w wy
borach po to, by zmieniać miasto na lepsze, tak, aby 
Luboń stał się przyjazny swoim mieszkańcom.

Główne cele, zapisane w programie dotyczą przede 
wszystkim trudnych kwestii, podzielonych według 
priorytetu. Tak więc za najpilniejsze kandydaci KW 
LUDI DOBREJ WOLI uznają:
1. Sprawy*społeczne:
-dążyć do ograniczenia bezrobocia wśród mieszkań
ców poprzez aktywizację gospodarczą i preferencje 
podatkowe dla przedsiębiorców, oraz poprzez miej
ski system czasowego zatrudniania osób długo po
zostających bez pracy,
-stworzyć możliwość powrotu do pracy młodym 
matkom, poprzez uruchomienie żłobka na terenie 
miasta,
-wystąpić z inicjatywą otwarcia miejskiego domu 
dziennego pobytu, dla osób starszych 
i niepełnosprawnych, wymagających stałej opieki, 
-wspierać inicjatywy służące szerokiej integracji

OKRĘG NR 2 (LUBONIANKA)

Adam Violetta Dorota Czesław Marian Błażej
Gabler Bójko Maćkowiak Deska Serba Kokornaczyk

KOMITET WYBORCZY 
LUDZI DOBREJ WOLI

poleca uwadze mieszkańców Lubonia swoich 
kandydatów i apeluje o aktywny udział 

w wyborach samorządowych.

OKRĘG NR 4 (LASEK)

Izabella Dorota Katarzyna Bogdan Bronisław
Szczepaniak Franek Piechota Leonarczyk Łopiński



LUDZI DOBREJ WOLI
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PRACUJEMY DLA WSPÓLNEGO DOBRA!
społeczności naszego miasta.
2. Sprawy gospodarcze:
-dążyć do zróżnicowania stawek podatku od nieru
chomości, w zależności od infrastruktury komunal
nej danego regionu,
-dążyć do wyrównywania szans rozwojowych po
między poszczególnymi częściami miasta, 
-wspierać kontynuowanie budowy kanalizacji sani
tarnej w mieście,
-wywierać presję na zwiększenie aktywności przy
szłych władz miasta w dziedzinie pozyskiwania środ
ków unijnych, na inwestycje komunalne,
-dążyć do zacieśnienia gospodarczej współpracy 
międzygminnej,
-wystąpić z inicjatywą utrwalenia historycznych 
nazw wsi, tworzących dzisiejsze miasto Luboń, 
w postaci wprowadzenia administracyjnego podziału 
na dzielnice, noszące nazwy: „Stary Luboń”, „La
sek”, „Żabikowo”.
3. Sprawy w dziedzinie kultury i sportu:
-wystąpić z inicjatywą budowy aąuaparku na zasa
dach partnerstwa prywatno-społecznego,
-wspierać budowę hali widowiskowo-sportowej przy 
Gimnazjum nr 2 w Luboniu, 
dążyć do zmiany zasad finansowania zdań z dzie
dziny kultury i sportu w mieście, poprzez utworze

nie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, 
-wystąpić z inicjatywą budowania dróg dla rowerów 
przy okazji modernizacji istniejących nawierzchni 
jezdni i chodników,
4. Sprawy w dziedzinie szeroko pojętego bezpie
czeństwa:
-wspierać prewencyjne działania Komisariatu Policji 
w Luboniu poprzez systematyczne dofinansowanie 
patroli ulicznych,
-wspierać ideę monitorowania miejsc najbardziej 
zagrożonych przestępczością,
-wspierać działania prewencyjne jednostek straży 
pożarnej, w tym szczególnie lubońskiej OSP, 
-występować z inicjatywą uruchomienia przynaj
mniej dwóch społecznych klubów-kawiami młodzie
żowych, finansowanych z funduszu Gminnej Komi
sji ds. Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym, 
-wspierać inicjatywy proekologiczne, szczególnie na 
terenach narażonych na szkodliwe oddziaływania 
spowodowane działalnością gospodarczą. 
KOMITET WYBORCZY LUDZI DOBREJ WOLI 
zarejestrował listy swoich kandydatów w czterech 
lubońskich okręgach wyborczych oraz wysunął 
Prezesa Adama Gablera jako kandydata na stano
wisko burmistrza miasta Luboń. Kandydatami 
z listy KOMITETU WYBORCZEGO LUDZI DO
BREJ WOLI są:

OKRĘG NR 1 (ŻABIKOWO)

Zofia Krzysztof Hanna Ewa Leszek Grażyna
Borowicz Brych Lenartowicz Pioterek Bójko Blaszka

OKRĘG NR 3 (LUBOŃ)

Barbara
Przybylska

Czesław
Brzeziński

Krzysztof
Bręczewski

Jerzy
Tomkowiak

Robert
Piniarski



OPUBLIKOWANO NOWY RAPORT EKOLOGICZNY
Każdego roku Zakłady Chemiczne Luboń sp. z o. o. 
podejmują na swoim terenie inwestycje, usprawnia
jące procesy produkcji. Działania te mają na celu po
prawę jakości powietrza w środowisku otaczającym 
przedsiębiorstwo. W roku 2005 działania te dopro
wadziły do powstania w Czapurach kolejnego punk
tu, mierzącego czystość powietrza. Administracją 
punktu i codziennymi pomiarami zajmuje się Woje
wódzka Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna w Pozna
niu. Wyniki przeprowadzonych badań okazały się 
pozytywne! Podejmo
wane przez przedsiębior
stwo inwestycje pozwa
lają nie tylko na stopnio
wą modernizację zakła
du, ale także prowadzą 
do zmniejszenia emisji 
pyłów oraz szkodliwych substancji. Dzięki wyposa
żeniu instalacji w systemy monitorujące, można na 
bieżąco kontrolować przebieg procesów produkcji. 
Przestrzeganie norm środowiskowych oraz osiąga
nie niskich, a w niektórych przypadkach nawet ze
rowych wartości emisji szkodliwych substancji, nie 
stanowi jednak finału proekologicznych działań do
konywanych w lubońskiej fabryce. Zarząd zamierza 
wytrwale kontynuować tę politykę. Obecnie głów
nym zadaniem, jakie postawiono sobie w lubońskich 
zakładach chemicznych jest wyeliminowanie nie
przyjemnych zapachów, na które przy niesprzyjają

cych warunkach atmosferycznych uskarżają się 
mieszkańcy naszego miasta. Ważką deklarację w tej 
sprawie złożył Prezes Kazimierz Zagozda w opubli
kowanym właśnie „Raporcie Ekologicznym za rok 
2005” (cytujemy za „Raportem”):... „Jedynym pro
blemem, jaki obecnie może być uciążliwy dla na
szych najbliższych sąsiadów jest zapach, pochodzą
cy z przeróbki skał fosforytowych, niezbędnych do 
produkcji nawozów. Zmagania z tym zjawiskiem 
pochłonęły już setki tysięcy złotych. Przebudowali

śmy instalacje oraz 
komin, w którym 
zraszam y parę 
wodną płynem an- 
tyodorowym. Na
wiązaliśmy współ
pracę z instytutem 

naukowym w Mediolanie, który zajmuje się tą pro
blematyką. Poszukujemy na rynkach światowych 
takiej metody, która gwarantowałaby eliminację za
pachu fosforytów w całości. Staramy się zmieniać 
wizerunek naszej firmy i choć nie jest to przedsię
wzięcie ani krótkie, ani tanie, jesteśmy zdetermino
wani, by zakończyć je z sukcesem”.... Najnowszy
Raport Ekologiczny Zakładów Chemicznych Lu
boń sp. z o. o. dostępny jest na stronach interneto
wych www.lubon.com.pl lub w recepcji firmy, w Lu
boniu przy ul. Dr Romana Maya 1.

M. Rybarczyk

d lK  L U B O Ń
▼  Z .C H .

Zakłady Chemiczne LUBOŃ spółka z o.o.

JASNOWIDZ CO NAS CZEKA JESIENIĄ?

Jeżeli chodzi o sprawy Polski na 
arenie świata- to są one dość za
gmatwane, ponieważ jak dotych
czas nie wiemy, na czym stoimy 
i z kim w łaściw ie trzymamy. 
A czas upływa z każdym dniem 
i trzeba się poważnie zastanowić, 
kto jest naszym wrogiem a kto 
przyjacielem! Przyjaciół, jeśli się 
ich ma, nie wolno znieważać, nie 
wolno też w każdym upatrywać 
wroga. Słowa muszą być rozważ
ne, żeby nie dochodziło do niepo
trzebnych scysji (jak to się u nas 
nazbyt często w kręgach politycz
nych dzieje).Jeżeli chodzi o nasz 
kraj- to jesieniąbędzie gorąco, oj, 
gorąco! Ta gorączka łączyć się 
będzie z wyborami do samorzą

dów lokalnych, gdzie kandydaci 
będą się bić o swoje, nie przebie
rając w słowach. Słów będzie 
dużo i często niepotrzebnych! 
A przecież dobro Polski wymaga 
zjednoczenia! Należy się jedno
czyć w imię miłości do Ojczyzny, 
przestać się kłócić o małe, nieistot
ne sprawy! Niech partie przestaną 
decydować o człow ieku- lecz 
człowiek niech wreszcie zadecy
duje sam o sobie! Dlatego w cza
sie wyborów nie powinna się li
czyć przynależność partyjna kan
dydata, tylko fakt, jakim on jest 
człowiekiem i co sobą przedsta
wia! Ludzie pełni pokory i szla
chetności, ale wytrwali i odważni 
powinni mieć w swoich rękach 
władzę. Samorząd lokalny powi

nien się składać z ludzi znanych 
wyborcom z własnego imienia 
i nazwiska a nie z przynależności 
do partii! Bo partie pchają się te
raz do władzy, nie zważając na 
potrzeby społeczeństwa. Dla par
tii ważne jest, czy ich kandydat 
słucha swoich przełożonych i ro
bi, co oni mu nakażą. Człowiek nie 
powinien być niewolnikiem cu
dzych poglądów! Jednostka, żeby 
się liczyć w społeczeństwie, musi 
pokazać, że ma własny pogląd na 
świat! Wśród ludzi obdarzonych 
talentami, potrafiących działać na 
korzyść innych i własnego środo
wiska, należy szukać swoich re
prezentantów w samorządzie lo
kalnym.

Spisała Felicja Brych
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PRZYKRE SKUTKI GRZECHU ZANIECHANIA
Odkąd mamy autostradę ruch tran
zytowy przez Luboń, w kierunku 
Puszczykowa i Mosiny znacznie 
się nasilił. Jednak tej jesieni dzie
je się na naszych drogach coś zu
pełnie niezw ykłego! Remont 
ul. Głogowskiej w Poznaniu skło
nił obecnie wielu kierowców, ja 
dących na południe Polski, do ko
rzystania z tranzytu przez Luboń, 
dwoma dostępnym i drogami: 
ul. Armii Poznań lub Sobieskiego. 
Ulice te stały się teraz bardzo nie
bezpieczne dla przyzwyczajonych 
do mniejszego ruchu mieszkań
ców, (zwłaszcza dla dzieci, zmie
rzających w kierunku szkoły). 
Niestety, kierowcy nie mają in
nych możliwości przejazdu przez 
Luboń chociaż, gdyby wcześniej 
wziąć pod uwagę planowaną od 
d a w n a

Ul. Żabikowska godz. 15.00

biegnące ulice...Kto odpowiada za 
ten brak w yobraźni? -Pytają 
mieszkańcy posesji położonych po 
obu stronach ulicy Sobieskiego 
w Lasku, którzy z trudnością prze-

pomyśleć, że kiedyś pomogą roz
ładować nadmiar ruchu, obciąża
jący tranzytową ul. Sobieskiego! 
Był czas, by się do tego w sensie 
prawnym przygotować, wykupu

jąc je na
a -„KOREK” NA ZABIKOWSKIEJ - > ..

"  s n o s c
miasta. Nie wiadomo dlaczego 

sowych przez jezdnię do swoich nikt tego czasu nie wykorzystał.

p r z e z  
m ia s to
Poznań modernizację ul. Głogow- dostają się z przystanków autobu 
skiej, można było znacznie „od
ciążyć” ul. Sobieskiego, kierując 
ruch samochodowy w równolegle

Z PAMIĘTNIKÓW 
WINSTONA CHURCHILA

... (Zamiast artykułu o II wojnie 
światowej )„Historia Europy ma 
swoją tragiczną tajemnicę- Pola
ków, którzy indywidualnie są zdol
ni do heroizmu i posiadają cnoty 
waleczności i wdzięku, a którzy 
wykazują w swym życiu państwo
wym niedostatki nieuleczalne. 
Wspaniali w rewolcie i w czasie 
klęski, stają się nikczemni i nędzni 
w chwilach zwycięstwa. Odważni 
z odważnych są częstokroć kiero
wani przez podłych pomiędzy naj- 
podlejszymi...Będę mówił o Pola
kach, o bankructwie ich przygoto
wań i planów wojennych, o arogan
cji i błędach ich polityki, o straszli
wych rzeziach i nieszczęściach, na 
które zostali skazani przez wariac
twa swej polityki”... (Pamiętniki, t. 
I, str.330) Tak nas ocenił autor po
wojennego podziału Europy, który 
oddal Polskę w ręce Stalina!

I. Szczepaniak

domów. Czy naprawdę samorząd 
miasta Luboń nie ma żadnego kon
taktu z władzami Poznania?- To 
pytanie zadają nam zdenerwowa
ni kierowcy, którzy przecierają 
oczy ze zdumienia, kiedy w godzi
nach „szczytu” muszą stać w „kor
ku” by wjechać z Żabikowskiej 
w ulicę Sobieskiego! A przecież 
prawie równolegle do ul. Sobie
skiego biegną sobie polami ulice: 
Poznańska (przez Wiry do Komor
nik) oraz Ogrodowa (łącząca 
ul. Fabryczną z Armii Poznań)! 
Problem polega na tym, że obie nie 
nadają się praktycznie dla ruchu 
samochodowego, bo ul. Poznań
ska posiada twardą nawierzchnię 
jedynie do skrzyżowania z Targo
wą a odcięty kikut Ogrodowej się
ga tylko tuż za ul. Akacjową. W tej 
chwili (i w obecnym stanie) żad
na z nich nie zmieni sytuacji na 
ul. Sobieskiego, chociaż ulice te 
należą do najstarszych dróg, wy
tyczonych tak dawno temu, że na
wet najstarsi radni tego nie pamię
tają! Było więc sporo czasu aby

Nikt teraz się do tego nie przyzna
je! Wiadomo za to kto imiennie 
popełnił ów „grzech zaniechania”, 
który teraz przykrą „czkawką” 
odbija się mieszkańcom Lasku- 
winna jest Rada Miasta Luboń! To 
w jej gestii leżą wszystkie decy
zje, dotyczące wykupu gruntów 
a także corocznie akceptowany 
plan budowy m iejskich dróg 
i chodników! Radni naszego mia
sta są niestety krótkowzroczni! 
Widzą tylko własną ulicę i własny 
chodnik...A miasto wielkości Lu
bonia wymaga już niestety szer
szego spojrzenia, oraz- tu przyzna
ję  racje moim rozmówcom-do- 
brych kontaktów z sąsiadami! 
„Grzech zaniechania” popełniony 
przez obecnych radnych na szczę
ście można w przyszłości napra
wić! Będzie to mogła zrobić nowa 
Rada Miasta, którą wybierać bę
dziemy już 12 listopada 2006 r. 
Choćby z tego powodu warto sko
rzystać z danego nam przez Kon
stytucję prawa do głosowania!

I. Szczepaniak
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CZYTELNIKOM KANDYDATA DO 
RADY POWIATU POZNAŃSKIEGO

Dyrektor Zbigniew Jankowski jest 
człowiekiem, którego mieszkańcy 
Żabikowa nierozłącznie kojarzą ze 
Szkołą Podstawową nr 1. Jego pe
dagogiczna osobowość sprawia, że 
kolejne młode pokolenia dorasta
ją, nie wiedząc, co to jest fobia 
szkolna! Zbigniew Jankowski pry
watnie -to  społecznik, wytrwale 
propagujący zdrowe zasady krajo
znawstwa i turystyki, poprzez lu- 
boński Oddział PTTK, gdzie pełni 
funkcję wiceprezesa. W tym roku 
po raz kolejny ubiegać się będzie 
o mandat w Radzie Powiatu Po
znańskiego. (W mijającej kadencji 
Z. Jankowski przejął ten mandat po 
Arkadym Fiedlerze, wybranym po
słem na Sejm RP.) Znając potrze
by naszego miasta dyr. Z. Jankow
ski chciałby szerszej współpracy 
Lubonia ze strukturami powiatowy
mi oraz bliskiej współpracy mię
dzygminnej. Jeśli mieszkańcy Lu
bonia głosować będą na kandyda
tów ze swojego środowiska, jest 
szansa, że lepiej wykorzystywać 
będziemy, jako miasto, istniejące 
możliwości. W programie wybor
czym Z. Jankowskiego czytamy, że 
priorytetem jest dla niego: 
-stworzenie w Luboniu Ośrodka 
Sportu i Rekreacji (na 17 gmin 
w 11 już jest!),

-współpraca z organizacjami poza
rządowymi, w tym zwłaszcza w za
kresie sportu i turystyki, 
-współpraca z Poznaniem i gmina
mi powiatu, w zakresie wspólnej 
gospodarki odpadami, w tym 
wspólnej budowy zakładu zagospo
darowania odpadami i urządzeń 
termicznych utylizacji odpadów, 
-rozpowszechnienie informacji 
o ofercie przedsiębiorstw, działają
cych na terenie powiatu oraz o ofer
cie terenów inwestycyjnych gmin 
w Internecie,
-wdrożenie koncepcji połączenia 
internetowego wszystkich jedno
stek organizacyjnych powiatu po
znańskiego, w tym szybki dostęp 
do informacji i ułatwienie załatwia
nia spraw administracyjnych, 
-wspieranie rehabilitacji osób nie
pełnosprawnych, w tym tworzenie 
warsztatów terapii zajęciowej oraz 
dofinansowanie form aktywności 
sportowej, kulturalnej i turystycz
nej osób niepełnosprawnych. 
Ważne miejsce w jego programie 
zajmują seniorzy. Z myślą o nich 
Zbigniew Jankowski formułuje tezę 
iż :... „w związku ze wzrostem licz
by osób starszych powiat powinien 
opracować nową ofertę usług dla 
seniorów i ich rodzin, oraz wspie
rać podmioty działające na rzecz

rozwoju różnych form opieki palia
tywnej...” To tylko nieliczne wyjąt
ki z programu, bogatego w treści 
społeczne i pomysły na poprawę ja
kości życia mieszkańców naszego 
miasta i gmin sąsiednich. Zbigniew 
Jankowski od lat sprawdza się jako 
dyrektor i menadżer w miejskiej 
placówce oświatowej. Praca zawo
dowa wymaga od niego skuteczno
ści w działaniu i prawidłowej oce
ny sytuacji, (szczególnie ekono
micznej). W jego przypadku moż
na mieć pewność, że podjęte wo
bec wyborców zobowiązania do
czekają się realizacji! Reszta zale
ży od woli mieszkańców Lubonia 
oraz ich preferencji w czasie jesien
nych wyborów! I. Szczepaniak

KSIĄDZ KANONIK KAROL BINIAS
nierozerwalnie wiąże się z prawdą obja
wioną. Rysunek obrazu „Jezu ufam To
bie” został ukazany w wizji, jaką s. Fau
styna Kowalska miała 22 lutego

Przed zbliżającym się dniem Wszystkich 
Świętych proboszcz lubońskiej Parafi 
św. Jana Bosko-ks. Kanonik Karol Biniaś 
przekazał na ręce p. Bronisława Łopiń- 
skiego (gospodarza cmentarza ko- w ■*-* r-w ■* i  _ _
munalnegoz ramienia BMK)pięk- .̂TE a ! J UIlAJYi TOBIE*
ny dar, w postaci obrazu: „Jezu
ufam Tobie”, z myślą o kaplicy cmentar
nej. 1 listopada, kiedy wspominać będzie
my tych, którzy odeszli, w kaplicy komu
nalnej o godz. 15 ™ ks. Kanonik K. Bi
niaś osobiście poprowadzi przed obra
zem wspólną modlitwę za dusze zmar
łych, spoczywających na lubońskim 
cmentarzu. Dar Księdza Kanonika ma 
wymiar szczególny, ponieważ jego treść

1931 roku w celi płockiego klasztom. ... 
„Wieczorem, kiedy byłam w celi -napi
sała później w Dzienniczku - ujrzałam 
Pana Jezusa ubranego w szacie białej. Jed
na ręka wzniesiona do błogosławieństwa, 
a druga dotykała szaty na piersiach. 
Z uchylenia szaty na piersiach wycho
dziły dwa wielkie promienie, jeden 
czerwony, a drugi blady. (...) Po chwili po



TURYŚCI ZAPALILI 
ZNICZE PAMIĘCI

W sobotę, 17 w rześnia,
(w 67 rocznicę napaści Rosji Ra
dzieckiej na Polskę) odbył się 
w Luboniu rajd historyczny. Mło
dzież, pod opieką nauczycieli i ro
dziców przemierzyła tego dnia tra
sy, wiodące przez te miejsca na
szego miasta, które są związane 
z II wojną światową i upamiętnio
ne krw ią Polaków. Ponad 
200 uczestników rajdu, zorganizo
wanego przez Stowarzyszenie 
Ludzi Dobrej Woli wyruszyło 
o godz. 11 00 z Placu Edmunda 
Bojanowskiego, by dotrzeć (trasą 
pieszą, rowerową i samochodową) 
na poligon Szkoły Aspirantów 
Pożarnictwa PSP, nad Wartą. 
Pogoda tego dnia wyjątkowo 
sprzyjała pieszej turystyce, ale 
praw dziw ą sensację wśród 
mieszkańców wzbudził przyjazd 
kilkunastu Volkswagenów-„gar- 
busów”, wiozących rodzinne gru
py turystyczne. Organizatorzy po
prowadzili rajd w taki sposób, by 
uczestnicy mogli oddać hołd bo
haterom ostatniej wojny. Młodzież 
szkolna, idąca trasą pieszą, zapa
liła znicz pod ścianą straceń 
w obozie żabikowskim i złożyła 
kwiaty pod pomnikiem „Nigdy 
wojny”, a uczestnicy tras: rowero
wej i samochodowej zapalili świa

tełko pamięci przy pomniku więź- 
niów obozu, rozstrzelanych 
w 1945 r., na cmentarzu w Żabi- 
kowie. W historycznych m iej
scach obecni byli także przedsta
wiciele władz miasta : Burmistrz

RAJD HISTORYCZNY 
STOWARZYSZENIA 

LUDZI DOBREJ WOLI

Włodzimierz Kaczmarek, Wice
burmistrz Ryszard Olszewski, 
a obok nich: Komendant Policji 
w Luboniu- kom. Ewa Szala, Pre
zes Stowarzyszenia Ludzi Dobrej 
Woli-p. Adam Gabler i Radna Po
w iatu Poznańskiego -  Irena 
Skrzypczak. O godz. 13 00 na me
cie rajdu czekały uczestników 
atrakcje, w postaci pokazów 
sprawności strażackiej (w wyko

naniu OSP Luboń i aspirantów 
PSP) oraz występ kabaretu „Hu
moreska- Makbreska” (pod kie
runkiem Barbary Przybylskiej, 
przy akompaniamencie Krzyszto
fa Brycha). Oczywiście wszystkim 

wydano również poczęstunek 
turystyczny, w postaci wspania
łej, strażackiej grochówki! Mło
dzież nie mogła się napatrzeć 
strażackim wozom bojowym 
i sprzętowi, używanemu w akcji 
ratowniczej. Dorośli mieli oka

zję bliżej poznać niedawno zało
żony poligon strażacki. Rajd był 
współfinansowany z budżetu mia
sta, patronował mu Burmistrz 
M iasta Luboń. Dzięki dobrej 
współpracy Stowarzyszenia Ludzi 
Dobrej Woli z urzędem miasta, 
policją, strażą miejską, szkołą 
aspirantów i lubońską jednostką 
OSP impreza okazała się nadzwy
czaj udana! M. Rybarczyk

PODAROWAŁ OBRAZ LUBONSKIEJ NEKROPOLI
wiedział mi Jezus: Wymaluj obraz 
według rysunku, który widzisz, 
z podpisem: „Jezu, ufam Tobie”... 
Obraz przedstawia zmartwychwsta-

ciem dusz. Te dwa promienie ozna
czają sakramenty święte i wszyst
kie łaski Ducha Świętego, którego 
biblijnym symbolem jest woda, oraz

n o w e  
p r z y W KAPLICY KOMUNALNEJ

łego Zbawiciela, który przynosi lu
dziom pokój przez odpuszczenie 
grzechów, za cenę swej męki 
i śmierci krzyżowej. Charaktery
styczne dla tego wizerunku Chry
stusa są dwa promienie. Blady pro
mień oznacza wodę, która uspra
wiedliwia dusze; czerwony pro
mień oznacza krew, która jest ży

mierze
Boga z człowiekiem zawarte we krwi 
Chrystusa. Obraz nie tylko przedsta
wia miłosierdzie Boże, ale pełni 
również rolę znaku, który ma przy
pominać o obowiązku chrześcijań
skiej ufności względem Boga i czyn
nej miłości w stosunku do bliźnich. 
W podpisie obrazu są umieszczone 
słowa: Jezu, ufam Tobie. Obraz ten

- powiedział także Pan Jezus - ... 
„ma przypominać żądania mojego 
miłosierdzia, bo nawet wiara naj
silniejsza nic nie pomoże bez 
uczynków”.... Do tak rozumianego 
kultu obrazu, polegającego na po
stawie chrześcijańskiej ufności 
i miłosierdzia, przywiązał Pan Je
zus specjalne obietnice: wiecznego 
zbawienia, dużych postępów na dro
dze chrześcijańskiej doskonałości, 
łaskę szczęśliwej śmierci i wszel
kie inne łaski, o które z ufnością 
ludzie prosić Go będą. (Wg.:-Św. s. 
Faustyna Kowalska. Dzienniczek. 
Warszawa 2000 r.) Opr. M. Szyc

15



Sn"
mm 1 L  Anetta 

»  Mostowa

NOWY ZASTĘPCA 
KIEROWNIKA

USC
W LUBONIU

12 września br. Rada 
' Miasta dokonała zmia
ny na stanowisku Za- 

. stępcy K ierow nika 
Urzędu Stanu Cywilne- 

j go w Luboniu. Odwo
łano dotychczasowego 

I zastępcę- p. Urszulę 
Kasprzak -Kierownika 

Wydziału Spraw Obywatelskich i powołano na tę 
funkcję p. Anettę Mostową (urzędniczkę z tego 
samego wydziału).W uzasadnieniu uchwały czy
tamy, że nowego zastępcę powołano ... „w celu 
lepszego i sprawniejszego funkcjonowania” USC 
oraz, że:... „Zastępca kierownika będzie wypeł
niać obowiązki kierownika podczas jego nieobec
ności”. Pani Anecie Mostowej gratulujemy awan
su. Niestety, mimo tej nominacji w USC niewiele 
się zmieni. Kierownik p. Wiesława Voelkel -na
dal będzie miała znaczne obciążenie sprawami, 
ponieważ nadal jest to zastępca „na przychodne”, 
który tylko jeden dzień w tygodniu pracuje w USC 
a pozostałe (poza sytuacjami „awaryjnymi”) 
w swoim macierzystym Wydziale Spraw Obywa
telskich. W mieście wielkości Lubonia Urzędowi 
Stanu Cywilnego nie brakuje zajęć. Naszym zda
niem czas pomyśleć o pełnoetatowym zastępcy, tak 
by USC był urzędem w całym tego słowa 
znaczeniu. T.K.

Zmarł Wojciech Motyka
W październiku odszedł nagle 

śp. Wojciech Motyka.
Był góralem z urodzenia a lubonianinem 

z wyboru. Czytelnicy „Echa Lubonia”pamię- 
tają go z artykułów promujących piękno 

polskich gór i uzdowisk. Ci, którzy znali Go 
osobiście, zapamiętają na zawsze jego 
życzliwość i pogodne usposobienie.

14. 10. 2006 rodzina i przyjaciele 
towarzyszyli mu w ostatniej drodze, 

na cmentarzu w Żabikowie.
Cześć Jego pamięci.

Rodzinie śp. Wojciecha Motyki 
składamy szczere kondolencje. Redakcja
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Z OSTATNIEJ CHWILI
POLSKA IZBA

PRZEDSIĘBIORCÓW POGRZEBOWYCH
PROTESTUJE 

PRZECIWKO SZYKANOWANIU 
LUBOŃSKIEJ FIRMY!

Polska Izba Przedsiębiorców Pogrzebowych ostro 
zareagowała na ataki prasowe na firmę Memento 
mori”, publikowane przez radnego P. P. Ruszkow
skiego w podległym mu organie prasowym. Prezes 
Izby wystosował do redaktora naczelnego i radne
go miasta w jednej osobie pismo, które cytujemy 
w obszernych fragmentach:... „W związku z docho
dzącymi do nas sygnałami o prowadzeniu negatyw
nej kampanii w stosunku do firmy pogrzebowej 
„Memento Mori” działającej na terenie Lubonia 
oraz w związku z prowadzonym postępowaniem 
antymonopolowym przeciwko Parafii św. Barbary, 
Polska Izba Przedsiębiorców Branży Pogrzebowej 
zwraca się do Państwa pisma z prośbą o zacho
wanie bezstronności i obiektywizmu w przed
miotowej sprawie, Przesłane do naszej Izby wycin
ki prasowe(...) dotyczące sporu toczącego się po
między parafią a „Memento Mori”, w sprawie od
stąpienia przez zarządcę i właściciela cmentarza pa
rafialnego w Żabikowie od praktyk monopolistycz
nych polegających na niedopuszczeniu firm kon
kurencyjnych do wykonywania usług na tym 
cmentarzu, wskazują na ewidentny brak ze strony 
redaktora znajomości prawa w tym zakresie i nie 
zachowanie standardu elementarnego obiektywizmu 
w przedstawianiu stanu faktycznego oraz prawnego, 
Ze swej strony namawiamy Państwa do wstrzyma
nia się z oceną tego sporu do czasu rozstrzygnięcia 
sprawy przez n iezaw isły pow ołany do tego 
urząd, jakim  jest Urząd Ochrony Konkurencji 
i Konsumentów. Na koniec chciałbym również 
nadm ienić, że Prezes UOKiK decyzją z dnia 
25 sierpnia 2006 r. wszczął postępowanie antymo
nopolowe, w związku z podejrzeniem nadużywania 
przez Parafię św. Barbary w Luboniu - Żabikowie 
pozycji dominującej na rynku świadczenia usług 
pogrzebowych poprzez ograniczanie dostępu do 
cmentarza parafialnego, zastrzeżenie wyłączno
ści kopania grobów na rzecz zarządcy cmentarza 
Parafii oraz zróżnicowanych opłat za dostęp do 
cmentarza, Działania te w ocenie UOKiK mogą 
stanowić naruszenie ust. z dnia 15 grudnia 2001 r. 
o ochronie konkurencji i konsumentów.” Komen
tarz jest chyba zbędny. Pozostawiamy tę spra
wę ocenie czytelników.

T. Kujawa



Z okazji Międzynarodowego Dnia 
Seniora członkowie Stowarzysze
nia Ludzi Dobrej Woli w Luboniu 
zorganizowali 7 października im
prezę integracyjną dla wszystkich 
organizacji skupiających luboń- 
skich seniorów. W gościnnych 
murach Gimnazjum nr 2 przygoto
wano dla nich poczęstunek oraz 
program artystyczny. (Wystąpili 
uczniowie SP4, pod kierunkiem 
p. Doroty Franek, zespół flażole- 
cistów pod opieką p. Krzysztofa 
Brycha, grupa tańca sportowego 
z Gimnazjum nr 2, oraz -ze spe
cjalną dedykacją i gitarą-Prezes 
Stowarzyszenia p. Adam Gabler). 
Tego dnia Stowarzyszenie Ludzi 
Dobrej Woli oficjalnie podsumo
wało prowadzony od roku program 
aktywizacji osób w podeszłym 
wieku („aktywny senior”), na któ
ry składają się bezpłatne ćwicze
nia rehabilitacyjne oraz zajęcia ar
tystyczne. P. Barbara Przybylska, 
która pracuje z zespołem kabare
towym, złożonym z seniorów, po
dziękowała swoim artystom za za
angażowanie i osiągnięte wyniki.

(Należy dodać, że kabaret „Aktyw
ny senior” od pewnego czasu bawi 
publiczność także poza granicami 
naszego miasta, występując na za
proszenia w sąsiednich gminach.) 
Wszyscy 80-latkowie obecni na 
spotkaniu obdarowani zostali 
kwiatami i słodyczami (dokonali 
tego wspólnie Prezes Stowarzysze
nia p. Adam Gabler oraz Burmistrz 
Miasta p. Włodzimierz Kaczma
rek) a potem nastąpiły śpiewy i ra
dosna zabawa, przygotow ana

przez Krzysztofa Brycha, który 
specjalnie dla seniorów sięgnął do 
skarbnicy ludowych piosenek 
wielkopolskich! Tego rodzaju in
tegracyjne spotkanie odbyło się 
w naszym mieście po raz pierwszy. 
Uczestniczyło w nim 120 przed
stawicieli kół emeryt ów i renci
stów oraz kręgów seniorów harcer
skich, z terenu całego Lubonia. Ten 
pomysł na integrację mieszkańców 
warto kontynuować!

M. Rybarczyk

Zasłużony obywatel Wielkoplski, 
zmarły w 1947 r„ mieszkaniec Pusz
czykowa profesor dr hab. Stefan Ty
tus Dąbrowski został patronem pusz- 
czykowskiego szpitala. 15 września 
2006 r. Starosta Poznański Jan Grab- 
kowski wraz z córką Profesora- 
przybyłą na tę okazję z Paryża Ja
dwigą Dąbrowską- odsłonili na ścia
nie frontowej szpitala tablicę pamiąt
kową, poświęconą patronowi. 
(W uroczystości uczestniczyła tak
że jego wnuczka-p. Małgorzata

PROFESOR STEFAN DĄBROWSKI
ZOSTAŁ PATRONEM SZPITALA W PUSZCZYKOWIE

Ilukowicz, mieszkająca obecnie w Poznaniu.) Profesor Stefan Tytus 
D ąb ro w sk i by ł b io ch em ik iem , rek to rem  Uniwersytetu Po
znańskiego i posłem na Sejm IIRP. Upamiętniającąjego postać tablicę, 
odlaną w brązie, wykonał poznański artysta plastyk. -Roman Kosmala. 
Przygotowano również okolicznościową wystawę, poświęconą profeso
rowi S. Dąbrowkiemu i historii szpitala w Puszczykowie. Uroczystość 
nadania imienia była okazją, aby podziękować pracownikom za ich wkład 
w ratowanie zdrowia i życia. Zasłużone osoby personelu placówki 
w obecności wielkopolskich posłów na Sejm oraz radnych Powia
tu Poznańskiego oraz wójtów i burmistrzów sąsiednich gmin zo

stały uhonorowane pamiątkowymi medalami Starosty Poznańskiego, 
wykonanymi specjalnie na tę okazję przez Krzysztofa Jakubika, pro
fesora ASP w Poznaniu. Starosta gorąco podziękował tego dnia po
słom i samorządowcom, którzy przyczynili się do uratowania szpitala 
przed upadkiem. Nadanie imienia szpitalowi w Puszczykowie było ostat
nim akcentem obchodów 30-lecia tej placówki. M. Szyc

Wydawca: Agencja Wydawniczo-Reklamowa Redaktor techniczny: Jacek Włodarczak
„IM1- PRESS"
Redakcja: ul. Łączna 24, Luboń.
tel. 061 810 50 38 e-mail: imipress@op.pl
Redaktor naczelny: Tomasz Kujawa
Z-ca Red, naczelnego: Izabella Szczepaniak
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KRZYŻÓWKA INFORMACJE Z USC
HISTORYCZNY
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Laureaci z poprzedniego numeru. Państwo: Romuald Kortus
(ul. Brzozowa, Luboń), Monika Wdowiak (ul. Czereśniowa, 
Luboń). Nagrodę-bon 30 zł na zakupy narzędzi w markecie bu
dowlanym PAJO, można odebrać już w dniu ukazania się „Echa 
Lubonia”. Nagrody dla majsterkowiczów funduje Market Bu
dowlany Pajo przy ul. Żabikowskiej 66. Rozwiązania prosimy 
przesyłać na kartkach pocztowych. Zapraszamy do zabawy!

ŚLUBY
03. 08. 2006 Kitkowski Jan i Kruszona 
Danuta
05. 08. 2006 Siebert Grzegorz i Cybulska 
Alicja
11. 08. 2006 Dolski Tomasz i Łabęcka 
Paulina
Wieczorek Jacek i Rymaniak Joanna 
Oliwiecki Artur i Habemik Marta 
16. 08. 2006 Łabędziewski Karol i Po- 
chmara Monika
18. 08. 2006 Szmyt Michał i Krenz Paulina 
Gramza Paweł i Leńczuk Aneta
Pracz Marcin i Bierazo Anna
19. 08. 2006 Szczeszek Paweł i Nowak 
Joanna
Kubiak Marcin i Różańska Katarzyna 
Urszula
Patej Dawid i Woźniak Magdalena 
Oszmiański Dariusz i Gąsiorowska 
Patrycja
Sauer Szymon i Śmigaj Weronika
26. 08. 2006 Karkoszka Ireneusz i Kampa
Magdalena
Sienkiewicz Piotr i Jarysz Agata 
Grill Janusz i Lembicz Iwona
01. 09. 2006 Schramm Jacek i Tyczyńska 
Lidia
02. 09. 2006 Tymiński Hubert i Borowska 
Weronika
Irzyk Tomasz i Kuterba Karolina 
Przybył Stanisław i Marciniak Natalia 
Melinger Andrzej i Szymczak Magdalena 
Krąkowski Norbert i Rzepka Elżbieta 
Domka Maciej i Kotorowska Małgorzata 
08. 09. 2006 Ograbek Sławomir i Kostuj 
Magdalena
Piechowiak Marcin i Kasprolewicz

USŁUGI POGRZEBOWE
tel./fax 061 813 12 62, kom. 0 606 39 46 75 

62-030 Luboń, ul. Okrzei 1

- Sprzedaż trumien _  .
-Wypłata ZUS 24 U

- Pełen zakres 
- Niskie ceny

Magdalena
09. 09. 2006 Łakomy Ireneusz i Popko Iwona
15. 09. 2006 Wojciechowski Łukasz i Kulczak Anna
16. 09. 2006 Zienkowicz Jacek i Dymalska Justyna 
Dąbrowski Szymon i Matuszyńska Eliza 
Nowak Mariusz i Kutzner Joanna
22. 09. 2006 Galant Bartłomiej i Adamczak Ewa

TTJO IW ' 02. 08. 2006 
’ 14.08.2006

15. 08. 2006
16. 08. 2006

g  20. 08. 2006
23. 08. 2006 
27. 08. 2006 
04. 09. 2006 
06. 09. 2006 
11.09. 2006 
16. 09. 2006 
25. 09. 2006

Staniewska Anna lat 67 
Sierecka Maria lat 85 
Kowalczyk Jan lat 73 
Chmielarz Daniel Józef lat 46 
Przybyła Antonina lat 83 
Sprycha Józef lat 63 
Leciej Maria lat 84 
Krauze Franciszek lat 79 
Szaroleta Maria lat 68 
Lubczyński Jan lat 94 
Chlewa Stanisława lat 89 
Grajek Aleksandra



K O M P U T E R Y

SPRZEDAŻ SERWIS 
- MODERNIZACJA 

PODZESPOŁY - 
PROGRAMY - GRY

NAPEŁNIANIE CARTRIDŻY 
DO DRUKAREK RÓŻNYCH TYPÓW

c@fe internet
b i k o i i i c c i i c @ w p .p l

( c l .  0 6 1  S I O  21  N 7

L u b o ń , D ą b r o w s k ie g o  I lu
Moo 'łrkO0

PRACOWNIA KRAWIECKA
KONFEKCJA DAMSKO - MĘSKA

Adres Firmy:
Z e n o n  R o s z a k  ul;  Kościuszki 55 

WŁAŚCICIEL 62-031 Luboń
tel. 061 810 31 56

A i  i rH i+ d o r a d z t w o
I PODATKOWE

Licencja MF nr 2739/97.
Wpis na listę Doradców Podatkowych nr 06651

A lic ja  S z y m a ń s k a
826 - 93 - 07, 0 -6 0 2 -1 0 3 -6 5 7

SKLEP SPOŻYWCZO - PRZEMYSŁOWY

codziennie  
do godz. 2300

c z y n n y
w e

w s z y s tk ie  
św ięta

pn. - sob.
gOO _ 2300

niedziela
g°o _ 2300

A n na W iśn iew ska  
Luboń, ul. 1 M aja 20

- artykuły spożywcze - alkohole
- wyroby tytoniowe - warzywa, owoce
- chemia gospodarcza - art. papiernicze

SPRZED A ŻY  PIEC ZY W O  o ra z
W YROBY CUKIERNICZE FIRMY A. NOWAK

SKLEP ZOOLOG ICZINO 
poleca:' WĘDKARSKI
- ryby akwariowe,
- pełen asortyment pokarmów 

dla ryb, ptaków i gryzoni,
- duży wybór sprzętu wędkarskiego. 
• sprzedaż zezwoleń
czynny:

pn. - pt. lO ^ -ia ® , sob. 9“ -14“  
Luboń, ul. Żabikowska 56

HURTOWNIA
MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH

“WIR - BUD”
62-031 Luboń, ul. Sobieskiego 115 

tel./ fax 061 810 50 33

LODE KRE1SEL
a A ^

Z a p ra s z a m y : p n .-p t. 7 .0 0 -1 7 .0 0  
s o b o ta  7 .0 0  -  13 .00________

WYRÓB BOAZERII
szerokość kryda 85 mm (112 mm)

£E2111§§-
szerokość z piórem 95 mm (120 mm)

ZAKŁAD STOLARSKI 
ANDRZEJ RATAJCZAK
62-032 Luboń, ul. Juranda 24  

te ljfa jc  061 810  53  33

B
A L

WNĘTRZA OD PROJEKTU 
DO REALIZACJI

SYSTEMY DRZWI SUWANYCH 
SZAFY, WNĘKI, GARDEROBY
ZABUDOWA KUCHNI

Poznań, ul. Okulickiego 73
Informacje i zlecenia
tel. 061 830 71 37, tel. kom. 0 501 308 373

DORADZTWO
KREDYTOWO-INWESTYCYJNE 

Sławomir Budziszewski 
www.doradztwokredytowe.com

- budujesz, kupujesz dom lub mieszkanie
- przeprowadzasz remont
- potrzebujesz gotówki, karty kredytowej

SZUKASZ POMOCY KREDYTOW EJ?

- zadzwoń 0507 062 767
- napisz e-mail:

biuro@doradztwokredvtowe.com
- wyślij fax: 061 899 21 45

BEZPŁATNIE ZAPEWNIAMY

- doradztwo w zakresie kredytów:
• hipotecznych
• gotówkowych
• konsolidacyjnych

- pełną obsługę w zakresie 
dokumentacji kredytowej

- załatwienie formalności urzędowych

mailto:bikoiiicciic@wp.pl
http://www.doradztwokredytowe.com
mailto:biuro@doradztwokredvtowe.com
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-wiol * Materiały budowlane
* Narzędzia budowlane
* Art. elektryczne
* Art. motoryzacyjne
* Art. instalac yjne
* Art. ogrodnicze
* Elektronarzędzia
* Art. dekoracy jne
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